
 

Bestyrelsens beretning ved formanden på generalforsamling i Holtug 

Borgerforening d. 16.3.2022. 

Indledning 

Vi afholdte senest generalforsamling d.25.8.2021. 

Det er første gang i min tid at vi holder generalforsamlingen alene. Da vi drøftede det 

i bestyrelsen var der stor enighed om at vi ville afprøve det. En af begrundelserne var 

at det kunne være forvirrende hvis der var drøftelser hvor kun en del af forsamlingen 

kunne være med. F.eks. drøftelsen af vandværksbygningen. 

Dagens menu. 

År 2021 har igen været præget af aflysninger pga. coronaen, men vi tror på at der 

kommer gang i aktiviteterne i 2022. 

Vores Formål 

- at varetage medlemmernes interesser overfor Stevns Kommune. 

a) Vi har afholdt vælgermøde i d.28.10. Jeg huske bl.a. en drøftelse af 

transportmuligheder for de unge til uddannelsesstederne. 

b) Vi har tidligere rejst spørgsmål til kommunalbestyrelsen vedr. 

misligholdte ejendomme, mobildækning og trafikforhold. Der er kommet en vis 

regulering af hastighederne i byen. Vi synes det er et fremskridt. 

c) Misligholdte ejendomme, mobildækning, masteplaceringer er en 

langvarig affære. 

d) Vi har forholdt os til, at Københavnerne vil dumpe deres slam fra 

Lynetteholmen i Køge Bugt. Og noteret os, at Borgmesteren har protesteret. Vi har 

drøftet Aflangshage og nogen af os har individuelt sendt indsigelser. 

e) Senest har vi deltaget i møde om outdoor aktiviteter og en Rema 1000 i 

Klippinge. 

 

 



Gennem forskellige aktiviteter og arrangementer for børn og voksne at styrke 

sammenholdet i lokalområdet 

a) Vi har afholdt en række aktiviteter for børn. Juletræstænding en stor 

succes. Halloween aflyst pga. manglende tilslutning. Meget hyggelig fastelavn i 

samarbejde med menighedsrådet/kirken. Brug for samarbejde med menighedsrådet 

ved planlægning af aktiviteter og vi har allerede skrevet om Sankt Hans. Vi har fokus 

på aktiviteter for børn. 

b) Vi har haft en række aktiviteter. Folkekøkkenet og italiensk Stor Ros til 

Lisbet, Niller m.fl. Fredagsbar nu med lokal øl.. Stor ros til Annette og Susanne. Vi har 

gymnastik, kreative aktiviteter, stigruppen, flaggruppen,Cykling,   

Senest tester vi en spilcafe’. Ros til Kirsten Nordahl. Italiensk. Vintersolhverv. Ros til 

Ingeborg. Aktiviteter båret af medlemmerne vigtigt. Alle bidrager til fællesskabet. 

c) Mødestederne er vigtige for fællesskabet. 

Seniorgruppen yder en formidabel indsats for hele byen/Grønningen. -Udviklingen 

af Grønningen er med til at fastholde og udbygge det lokale særpræg og miljø. 

Grønningen med klintekonge, frugttræer, terrasse, bord bænkesæt og en muret grill 

på vej. Herunder også at brande og markedsføre byen. 

Se annoncerne fra ejendomsmæglerne. 

Forsamlingshuset har offentliggjort et meget ambitiøst projekt. Mødestederne er 

vigtige. Vi håber naturligvis at forsamlingshuset kommer i mål med det nødvendige. 

Vi kan bedst støtte forsamlingshuset ved at bruge det med en masse aktiviteter for 

vores medlemmer. 

d) Vi modtager nye borgere med en velkomstfolder og en gang om året tage 

en byvandring med fokus på de historiske bygninger og en præsentation af byens 

foreninger. 

Roser til foreningerne. Strandforeningen, forsamlingshuset, menighedsrådet og stor 

ros til alle de mange frivillige som alle bidrager til det gode liv i vores by. 

 

Kommunikation med vores borgere. 

Vi har aftalt at bruge Facebook, nyhedsbrevet og vores hjemmeside i et samspil, 

således at de styrker hinanden. 



 

a) Det er tanken at Facebook først og fremmest bruges til teasere, dialog og med 

henvisninger til hvor der kan læses mere. 

  

b) Nyhedsbrevet udsendes en gang om måneden med aktuelle nyheder fra alle 

foreningerne. Borgerforeningen vil skrive om aktiviteter, kommende 

arrangementer (fredagsbar, folkekøkken, fastelavn m.m.) og andre nyheder. 

Det kan f.eks. være bygning af grill, at vi har fået fondsmidler til 1. 

hjælpskursus o.lign. Vi tror også at der vil være interesse for hvad der sker 

med vandværksbygningen, på Grønningen eller med vores forsamlingshus, på 

stranden og i havnen. 

 

c) Hjemmesiden bruges til at fastholde viden, historie og til at gi’ et samlet 

overblik over byen. Her gemmes referater fra bestyrelsesmøder, beskrivelser 

af aktiviteter og arrangementer, vedtægter og andre ting der skal være 

tilgængelig information. Herunder nyhedsbreve. Hjemmesiden må meget 

gerne være et spejl af byens identitet og kan f.eks. bruges af tilflyttere til at 

lære byen og dens historie at kende. 

Vi vil naturligvis indsamle flest mulig e-mail adresser til udsendelse af nyhedsbrevet. 

Hvis der er enkelte borgere der ikke selv kan modtage nyhedsbrevet vil der blive 

udarbejdet en papirudgave med aktiviteter og arrangementer til omdeling. 

 

Kommende Landsbystrategi. 

 

Landsbystrategi I december 2018 blev Planloven ændret, så der nu er krav til, at 

kommuneplanlægningen indeholder en strategi for udviklingen i landsbyer. På 

baggrund af Udvalget for Levedygtige Landsbyer blev det besluttet, at 

kommuneplanlægningen, under hensyn til lokale forhold, skal indeholde en 

strategisk planlægning, der sammenhængende tager stilling til muligheder for 

udvikling af en landsby. Strategien for de stevnske landsbyer skal være en del af 

kommuneplan 2020. Vi glæder os til at arbejde med en udviklingsstrategi for Holtug 

med hensyntagen til vores særkende. 


